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Finansiering av Bjølsenbanen nærmiljøanlegg

Bakgrunn for saken:
Bydelen har i flere år brukt mye ressurser på å forberede en total oppgradering av 
Bjølsenbanen – leke- og spillplassen i Bjølsenparken. Det er planlagt et nærmiljøanlegg med 
et mangfold av aktiviteter tilpasset flere aldersgrupper. Det vises til Vedlegg 1 for en 
planskisse av den planlagte utviklingen av området.

Bydelen har jobbet bredt med brukermedvirkning – ikke minst med Sagene IF og Bjølsen 
skole – for å treffe brukernes behov best mulig, og bidra til at aktørene etablerer et eierskap 
til anlegget.

Arbeidet med Bjølsenbanen har tidligere blitt framlagt BU i følgende saker:
- BU 12/115: VK9 Opprustning av parker inkludert kildesortering av søppel. Besvarer 

verbalvedtak VK9 2012 med samme navn.
- BU 12/29: Søknad om investeringsmidler til utvikling av Bjølsenbanen 

nærmiljøanlegg og oppgradering av lekeplasser i bydelens parker. Knyttet bl.a. til 
verbalvedtak VK9 2012.

- BU 11/79: VK14 Aktivitet i parker og kommunale gårder. Besvarer verbalvedtak 
VK14 2011 med samme navn.

Saksframstilling:
Parallelt med prosjekteringen har bydelen jobbet med å skaffe finansiering av de ulike delene 
av anlegget. I 2012 mottok vi tilsagn om kr 400.000 i spillemidler ved at vi satte av en 
egenandel på kr 600.000. Egenandelen var oppsparte midler fra KON-avdelingens inntjening 
ved utleie av kommunal grunn, som var mulig fordi det i denne perioden ble utleid arealer til 
noen større riggplassområder. Disse midlene ble overført til 2013 (koststed 71350, prosjekt 
3003 6001). Denne summen – 1 million kroner – skal dekke kostnadene med volleyballbane 
og en halv basketbane, som til sammen blir en sammenhengende flerbruksflate, samt 
lysanlegg.

I forbindelse med regnskapsavslutningen for 2013, spurte administrasjonen 
byrådsavdelingen om det var mulig å overføre egenandelen på kr. 600 000 fra ett budsjettår 
til det neste. 
Byrådsavdelingen gjorde det klart at kun statlige øremerkede midler eller midler som etter 
vedtak i byråd/bystyre er definert som øremerkede og overførbare, kan overføres. Dette 



innebærer at bydelens egne bevilgninger ikke kan overføres som øremerkede fra ett år til et 
annet selv om dette gjelder midler som skal inngå som nødvendig egenandel i prosjekter som 
utløser eksterne tilskudd.
En begrunnelse for denne regelen er at bydelsutvalget skulle ha mulighet til å vurdere om de 
ønsker å prioritere prosjektet( egenandelen ), sammen med bydelens øvrige aktiviteter og 
budsjettrammer det kommende året ( 2014).

Dersom prosjektet skal realiseres i 2014, må det av den grunn tilføres egenandelsmidler på 
kr. 600 000 av budsjettet for 2014. 

Gitt at bydelsutvalget ikke bevilger disse midlene, vil rehabiliteringen og videreutviklingen 
av Bjølsenbanen nærmiljøanlegg avsluttes og bydelen må frasi seg 400 000 kr i bevilgede 
eksterne midler til prosjektet. 

Den videre teksten er en redegjørelse for behovet for en oppgradering av anlegget, samt en 
begrunnelse for hvorfor prosjektet ikke ble igangsatt i 2012/13. 

Behov for oppgradering av nærmiljøanlegget
Undersøkelsen «Barnetråkk» ved Bjølsen skole (2013) avdekket et stort behov for 
oppgradering av plassen. Mange av elevene kom med forslag til aktiviteter på dette området 
som en del av sine ønsker for nærmiljøet sitt. Bjølsenparken utmerket seg som både et av 
barnas yndlingssteder og et problemsted. Mange synes det er skummelt å være i parken, pga. 
dårlig lys og ansamlinger av rusmisbrukere. Et oppgradert aktivitetsområde med bedre 
belysning vil bidra til at flere mennesker oppholder seg i parken, som i seg selv er 
trygghetsskapende.

I forbindelse med bydelsutvalgets behandling av barnetråkksaken i september 2013, ble det 
fattet følgende enstemmige vedtak:

« I rapporten pekes Bjølsenparken ut som et problemområde. Bydelsutvalget ber derfor 
bydelsdirektøren komme tilbake med konkrete forslag til hva som kan bedre situasjonen 
for barnehagen, beboere og ikke minst de som ønsker å bruke parken på kveldstid. 
Forslagene bør inneholde en kostnadsvurdering. Mulige tiltak kan være mer lys i parken 
og flytting av benker nær barnehagen.»

I tillegg fattet BU følgende verbalvedtak i budsjettbehandlingen for 2014:

«VB 10 Barnetråkk
Bydelsutvalget mener Barnetråkket som ble gjennomført ved Bjølsen skole høsten var et 
godt tiltak. Barna fikk der en god mulighet til å medvirke til utviklingen av eget nærmiljø. 
Bydelsutvalget ser fram til at alle skolene gjennomfører slike tiltak for elever i den rette 
aldersgruppen. Dette kan gi oss nyttig kunnskap om hvordan barn opplever nærmiljøet 
sitt. Bydelsutvalget ber administrasjonen komme tilbake med en sak der en sammenlikner 
resultatene fra skolene og legger fram en prioritert liste over tiltak for å øke trivselen og 
trygghetsfølelsen til barna. Saken bør også inneholde et kostnadsoverslag over tiltakene.»

Prosjektet i Bjølsenparken vil fungere som et svar på BUs ønske om å forbedre nærmiljøet 
for barnebefolkningen.



Nødvendig utsettelse av igangsetting
Det er flere grunner til at arbeidet med disse delene av anlegget ikke ble igangsatt i 
2012/2013:

- Bydelen innledet et samarbeid med Undervisningsbygg i 2011, hvor etaten skulle 
bidra til deler av tiltakene. Plantegningene som søknad om spillemidler var basert på 
la dette til grunn. Etaten trakk seg imidlertid fra samarbeidet, som førte til at hele 
plassen måtte tegnes om for å tilpasses bydelens budsjett.

- Vi var avhengige av at Undervisningsbygg fjernet den nedslitte ballbingen før 
oppstart av grunnarbeider. Denne ble fjernet før jul.

- Vi ønsker et best mulig samlet grep om oppgraderingen, dels for å sikre at de ulike 
delene av banen tilpasses helheten (belysning, kantsoner, gjerder, gangarealer etc.), 
dels for å redusere anleggstiden og ulempene for brukerne og beboerne i området, 
samt for å redusere kostnadene.

- Vi innhentet likevel i november pristilbud i markedet for volleyballbanen og 
basketballbanen, for å se om det kunne være aktuelt å bygge ut trinnvis. Det viste seg 
at kostnadene blir så vidt store at det uansett vil kreves anbudsutlysning gjennom 
Doffin. Vi satte da i gang arbeid med å produsere dokumentene som kreves for denne 
utlysningen.

Da BU i 2013 satte av kr 100.000 til trimapparater i parkene, fikk vi en mulighet til å sette i 
gang arbeidet med en sektor på området. Vi vurderte dette som uproblematisk i forhold til 
helheten, da treningsområdet med disse apparatene ligger i randsonen mot parken, og 
anleggsarbeidet vil være avgrenset i tid og omfang. Vi gjorde derfor innkjøp av trimapparater 
m/ underlag for kr 143.887 (ført på koststed 71350, prosjekt 3003 6001, der også BU-
tilskuddet til trimapparater er satt). Det er samtidig bestilt montering av trimapparater m/ 
underlag så snart utetemperaturene tillater det i april/mai (minst 8 +grader kreves). I 
desember 2013 fikk vi tilsagn om kr 40.000 i spillemidler til dette treningsområdet.

Det er, med bydelens stramme budsjett, fullstendig nødvendig å søke om eksterne midler for 
å få gjennomført et så omfattende oppgraderingsprosjekt som Bjølsenbanen er. Det tar tid å 
sy sammen en helhetlig plan når det er så mange usikkerhetsmomenter som spiller inn. 
Bydelsadministrasjonen har som nevnt brukt store personalressurser for å få dette til, fordi vi 
mener det er et nødvendig forebyggende og aktivitetsskapende tiltak for de unge på Bjølsen 
og Sagene. 

Bydelsadministrasjonen har på nåværende tidspunkt følgende søknader til behandling i de 
ulike støtteordningene:

- Nye forenklede søknader om spillemidler til sykkelbane, bordtennisbord, nettoppbane 
og petanquebane. 

- For å finansiere sittegrupper, beplantning, lekeutstyr og landskapselementer har vi 
søkt Eiendoms- og byfornyelsesetaten om «investeringsmidler til oppgradering av 
torg og møteplasser».

- For å finansiere sykkelbanen har vi søkt om midler fra IF Trygghetsfond, 
Samferdselsdepartementet og spillemidlene.



- For å finansiere beplantning har vi søkt om midler fra Fylkesmannen i Oslo og 
Akershus. 

Videre har bydelen innledet et samarbeid med Trygg Trafikk for å få bistand til 
detaljplanlegging av sykkelbanen som en leke- og øvingsbane for sykkel og sparkesykkel. 

Bydelen er i gang med utarbeidelse av en lysplan i samarbeid med et lysfirma. 

Administrasjonen er av den vurdering at dette er et tiltak med stor betydning for nærmiljøet 
og det er nedlagt betydelig innsats for å få realisert tiltakene på Bjølsenbanen.
Bydelsdirektør anbefaler derfor at kostnadene på kr. 600 000 bevilges og at beløpet tilpasses 
og legges inn i bydelsutvalgssaken om justert 2014 budsjett. 

Forslag til vedtak:
Det avsettes kr 600 000 i bydelens budsjett for 2014 for å dekke egenandelen som kreves for 
flerbruksbane og lysanlegg på Bjølsenbanen.

BYDEL SAGENE

Marius Trana
bydelsdirektør

Godkjent og ekspedert elektronisk uten underskrift

Trykte vedlegg:
Planskisse av Bjølsenbanen

Utrykte vedlegg:
BU 13/60 Barnetråkk på Bjølsen skole
http://www.bydel-
sagene.oslo.kommune.no/getfile.php/bydel%20sagene%20%28BSA%29/Internett%20%28B
SA%29/Dokumenter/dokument/bu/2013/Sep/BU%2013-60.pdf
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1. 5-manns fotballbane (grus)
2. 5-manns fotballbane (grus)
3. Tilskuerbenker 
4. Volleyballbane (støpt gummi)
5. Basketballbane (støpt gummi)
6. Trimapparater (støpt gummi)
7. To bordtennisbord
8. Petanquebane m/benker (sand)
9. Lagerskur

10. Sykkelparkering 
11. Nettopbane (sand)
12. Sykkelbane (asfalt)
13. Sittegruppe med tuntre (grus)
14. Lekeapparater (støpt gummi)
15. Klatrenett (støpt gummi)
16. Gressplen og tre
17. Sitteplass med bord
18. Gressplen og trær


	1
	2

